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Ön dönt: Viszik, vagy vezet!

A két héttel ezelőtti polgármes
teri nyilatkozatot a lakosság egy ré
sze szkeptikusan, míg az önkor
mányzat néhány tagja felhábo
rodva fogadta. Vihart kavart a HA
TlSZ - féle lakáskoncepció körüli 
egyezkedés is. A polgármester 
nem értette egyesek kétértelmű 
megnyilvánulásait. Miért? tettem 
fel neki az első kérdést...

-  Mert ilyen példaértékű megál
lapodás nem történt az utóbbi idő
ben Halason.

-  Főleg a rendszerváltás után 
nem történt, ahol nem csupán 
anyagi, hanem politikai érdekek is 
összecsaptak. Vagy nem jó l fogal
maztam?

-  Akik politikai tőkekovácsolást 
véltek felfedezni az ügy mögött,

vagy nem tudják mit beszélnek, 
vagy a megrögzött előítéleteik mi
att képtelenek leszokni a fanyal
gásról. Az ő számukra sohasem tu
dunk ezek szerint jó döntést hozni.

-  Állítólag néhányan felálltak és 
eltávoztak, amikor túlságosan 
parttalannak érezték a vitát?

-  Szó sincs róla. Ketten távoztak 
el, mindketten már az ülés előtt je
lezték, hogy más elfoglaltság miatt 
hamarabb szeretnének távozni.

Egy erős érdekképviseleti szerv
- Azon az ominózus testületi ülé

sen az Ön szemére vetették, hogy 
az egész testület nevében ígérte 
meg, Halason nem fognak újabb 
helyi adókat kivetni.

-  Elismerem, hogy hibáztam, hiszen

 csak a testület egy részének 
a véleményét tolmácsoltam Ön
nek.

-  Vegyem ezt úgy, hogy a testü
let két részre szakadt a helyi adóz
tatás megítélésében?

-  Nem hiszem, hogy erről lenne 
szó. Jobbára azt sérelmezték né
hányan, hogy miért nem kértem ki 
az Ő véleményüket is? De ha már 
itt tartunk: a különadókról szóló tör
vényjavaslat egyszerre méltányta
lan és célszerűtlen is. Túl azon, 
hogy a lakosság széles rétegeinek 
talán az utolsó tartalékait emész
tené fel, alig hiszem, hogy a kiveté
sükkel annyival több adóbevétel
hez jutnánk, mint amennyi kárt 
okozunk vele. De ami a lényeg, a 
választások előtt az SZDSZ-FIDESZ

Behálózta a várost a Kecskeméti Gelka

Mindenki elégedetlen!
Halason a kábeltévé ügyet mindegy melyik végén 

piszkáljuk, bűzlik.
Még meg sem száradt a nyomdafesték Bankós úr 

nyílt levelén, máris 80 elégedetlen ember sorakozik 
mögéje. Pedig hol van még az igazi konfliktusok gyö
kere: például annak tisztázása, hogy kié a törzskábel 
vagy a fejállomás. Hol vannak azok a névtelen szá
zak, akiket évek óta hiteget a Gelka. Hol van a kiszte
lepieknek erre félretett pénze. És hol van az a pénz, 
amit meg a fogyasztók nem fizettek be a Gelka szám
lájára a kapott szolgáltatás után.

Szükségtelen tovább sorolni a bajokat, hiszen meg
oldásuk egyenként is komoly feladat, hát még így cso
korba kötve. A lényeg az, hogy mindenki elégedetlen 
a másikkal. A fogyasztó, az üzemeltető de még a sze
relést végző Török Sándor is, aki szinte egyedül viszi 
el a balhét.

Ne menjünk el most a dolgok gyökeréig, pedig igaz
ság szerint odáig kellene menni, de ezt majd megteszi

az önkormányzat, elég ha az Erdei Ferenc lakásszö
vetkezet kálváriáját hozzuk példaként az állapotok 
tükröztetésére.

Bátyity Lászlóné, aki a lakásszövetkezet elnöke pa
naszából az derül ki, hogy nincs igazi gazdája a kábel- 
rendszernek, de nincs a városnak sem, mert az állam
polgárok ki vannak szolgáltatva a szerelőknek, akik 
„összetaknyolták” a munkát és nem jó az egész. 
Egyetlen módon tudnak csak védekezni: nem fizet
nek. De hogy mi is történt, mondja el inkább Bátyity 
Lászlóné.

-  Lakásszövetkezetünk 1989. november 11-én kö
tött szerződést a kecskeméti gelkával. A szerződés
ben 84 lakás szerelését vállalták 1989. december 31 -i 
határidővel. Azzal kezdődött minden, hogy a szerző
désben foglalt határidőt nem tartották be, sőt azt sem 
mondták, fabakancs. Türelmesen vártunk februárig. 
Ekkor írtam egy levelet Sörös úrnak, (A velünk szem- 

(Folytatás a második oldalon.)

Ülést tartott az önkormányzat
Egy újabb fricska az önkormányzatnak? 

Ingerlő interpellációk
A november 26-i testületi 

ülés egyetlen napirendi pontja 
a Semmelweis Kórház igaz
gató-főorvosi kinevezése volt.

Mint arról már tudósítottunk 
az orvosi kar dr. Kövecs Gyula 
személyében választott igaz
gatót, amit -  kissé szokatlan 
módon -  az önkormányzatnak 
utólagosan kellett jóváhagyni. 
Az a legfurcsább a dologban, 
hogy az Alkotmánybíróság 
még ezután fogja elbírálni e 
választási mód helyes voltát.

A testület 16 igen, 3 nem és 
5 tartózkodás ellenében meg
erősítette a kórháziak dönté
sét. Az igazgató fizetését 45 
ezer forint+3 ezer forint veze
tői pótlékban állapították meg.

Ezt követően bejelenté
sekre került sor:

Regős Gyula a városfejlesz
tési bizottság nevében kérte, 
hogy a KUNÉP körüli vitákat

mihamarabb rendezzék le.
Dr. Kecskés István és a ké

sőbbiekben Nagy Péter is szót 
kért Pajor Kálmán képviselő 
ügyében, aki még egyetlen 
egyszer sem jelent meg az ön- 
kormányzati ülésen. Mivel Pa
jor úr körzetéhez tartozó pol
gárok is jelezték felháborodá
sukat, úgy döntöttek, hogy ha
marosan felszólítják a renitens 
képviselőt.

Németh László szorgal
mazta hogy minél előbb kerül
jön sor az utcanevek és a vá
rosi kitüntetések felülvizsgála
tára. A nyilvánosság bevoná
sával kellene eldönteni a szov
jet emlékmű sorsát. Figyel
meztette a testületet, hogy 
Sóstó-tavunkra üzleti tárgyalá
sokat folytat a Sóstó Kft.

Réz István képviselő úr be
jelentette, a Tulit Péter Nem
zetközi Férfi Tornászverseny

megrendezését.
Dr. Gszelmann Ádám a ha

lasi kuruc szobor korrodálását 
szeretné mihamarabb megál
lítani valamilyen pénzforrás
sal.

Ezután Zs. Szőke Zoltán 
ÁFÉSZ elnök bejelentése kel
tette fel a városatyák érdeklő
dését. Zs. Szőke úr elmondta, 
hogy tudomására jutott hogy a 
Kőrösi úti laktanya két pavilon
ját az oroszok szét akarják 
verni és bontott anyagként a 
Szojuzba szállítani. Mindent 
megmozgatott azért, hogy 
ezek a pavilonok ittmaradja
nak. Még Burlakov vezérezred

es úrral is tárgyalt, aki elfo
gadta üzleti ajánlatát, és így 4 
millió forintért megvette az 
ÁFÉSZ részére a csaknem 20 
milliót érő két ingatlant. Így az
tán utólag (!) kérte az önkor-

(Folytatás a második oldalon.)

DESZ ígéretet tett arra, hogy 
amennyire rajtuk múlik, nem növe
lik a lakosság terheit. Azt hiszem, a 
mostani súlyos bizalmi válságnak 
éppen az az oka, hogy az emberek 
nagy része úgy érzi, becsapták 
őket a rendszerváltás ürügyén. 
Éppen itt az ideje, hogy megta
pasztalják: az ígéreteket be is lehet 
tartani.

-  Most akkor mi a megoldás? Mi
ből fog élni a város?

-  Ezt is leírtuk. Biztosan kön
nyebb adókat kivetni, és azokból 
gazdálkodni, de az önkormányzat
nak éppen az a szerepe, hogy tom
pítsa a központi intézkedések ne
gatív hatásait. A terhek további nö
velése helyett a mi feladatunk azok

(Folytatás a második oldalon.)

A MI ÜGYÜNK
Hankis Elemér azt mondta, -  na nem a tévé elnök, hanem 

még a szociológus -  hogy a maffia bennünk van. Igaza lehet, hi
szen sokan hajlamosak arra, hogy a javak és a viszonyok bir
toklása terén folytatott versenyben a könnyebb ellenállás irá
nyába haladjanak. Magyarul ott csalnak, ahol csak lehet. Ez a 
pszichés késztetés akkor működik erőteljesen, ha a külső kont
rol ellehetetlenül és erkölcsileg lezüllött a társadalom.

Társadalmi veszélyessége akkor éri el a maximumát, ha ez a 
személyes törekvés csoportosan és szervezetten jelenik meg. 
Különösen kedvez ezeknek a törekvéseknek a kisvárosi érték
tudat, amelyik szinte blokkolja más értékek bevitelét, vagy a 
kialakult normarendszertől való eltérést. (Lásd Bánlaki Pál: És 
azon túl ott a tág világ című munkáját.)

Mindezt csupán csak azért vetem papírra, hogy segítségül 
szolgáljak annak megértéséhez, amire a polgármesteri interjú 
utalni szándékozik. Nevezetesen arról van szó hogy működnek 
a maffiák Kiskunhalason, s ide sorolható-e a vezetők klubja.

Az első kérdésre egyértelműen igen a válasz. De hozzá kell 
tenni, hogy a rendszerváltás jócskán szétzilálta őket, viszont 
nem lehet kétségünk afelől, hogy mihelyt tehetik újrarende
ződnek. Ami pedig a második felvetésünket illeti, arra azt vála
szolhatjuk, hogy ma már nem az, de csírájában az volt. Annak 
ellenére az volt, hogy a benne résztvevők ezt esetleg nem tud
ták, vagy naivan baráti társaságnak hitték, titulálták.

Hogy miért merjük ezt ilyen határozottan állítani? Azért, 
mert ez a csoport magán hordozta a maffia tipikus jellemzőit. 
Nevezetesen: összefonódva a formális hatalommal törvényen 
kívüliségre tett szert. A személyes pozíciók forrását a csoport
hoz tartozás jelentette. Korrumpált és kompromittált. A nyil
vánosság a legfőbb ellenségnek számított. Oly módon osztotta 
el a hatalmat, hogy felelősséget nem vállalt. A ki- és belépést 
saját normái szerint intézte. Különböző szolgálatokat -  a törvé
nyesség látszatát megőrizve - kölcsönösségi alapon végezte.

Az érdekérvényesítésnek sehol sem található a lenyomata, 
azaz titkosan és szóban intézkedett.

Sorolhatnám még a tipikus jellemzőket, de szükségtelen, 
mert ezek felismeréséhez már korábban eljutottunk a benne 
résztvevők józan tagjai, illetve a külső kör, amelyik ezt már 
egyre kevésbé tűrte.

Ekkor alakult meg a vezetők klubja, ami már nyitottabb, át
világíthatóbb, formálisan is megjelenő csoport.

Megítélésünk szerint ez a csoport akkor nyer teljes legitimi
tást, ha a demokrácia szabályainak aláveti magát és társadalmi
lag hasznos célokért szövetkezik. Ezzel automatikusan kire
keszti azokat az egyéneket, akik még mindig a könnyebb ellen
állás irányában kívánnak haladni. Cosa nostra -  a mi ügyünk -  
vallják. Nem! Ez valamennyiünk ügye. -földi-

Köz l e mé ny
Kiskunhalas város Polgármesteri Hivatala értesíti a város 

lakosságát, hogy 1990. november 30-án (péntek) 17 órai 
kezdettel az ÁMK (Kiskunhalas, Kossuth u. 23.) zenetermé
ben tájékoztatót tart a lakosság részére.

A tájékoztatóra minden városi polgárt szeretettel meghí
vunk és várunk.

Újabb viharfelhők 
Sóstő felett

Túlzás lenne azt állítani, hogy 
konstruktív légkörben zajlott az 
az érdekegyeztető tanácsko
zás, amelyet november 19-ére 
(immár negyedik alkalommal) a 
Telek Kft. hívott össze, a KU
NÉP székházába. Sarkalatos 
ügyben kellett volna dönteni, 
konszenzusra jutni. Nevezete
sen, hogy kiépüljön-e Sóstón a 
közműhálózat, avagy sem. Ha 
igen, akkor a jelenlévő (új és ré
gebbi) telektulajdonosok a 
szándéknyilatkozat aláírásával 
kötelezzék el magukat a beru
házás mellett. És alakítsák meg 
a Víz és Csatornaépítő Társula
tot, vagy valamilyen más szö
vetkezési formátumot.

Hangoskodóknak: 
kívül tágasabb

Igen ám, de a megjelent érde
keltek (mintegy 50 fo) mind más 
nótát fújtak. Az újdonsült gazdák

akarták a közművet, a régiek pe
dig -  zömmel -  nem. De a cso
portokon belül is -  a részletekről 
-  megoszlottak a vélemények. A 
kívülállónak úgy tűnt, hogy né
melyek csak azért képviseltet
ték magukat a gyűlésen, hogy 
minden felvetést megkontrázza
nak. Valós és vélt sérelmeiket 
előadhassák. Természetesen 
nem mellőzve a személyeske
dést, a durva hangvételt sem.

Horváth Ferenc, a Telek Kft. 
ügyvezető igazgatója hamar fel
ismerte a helyzetet, s bevezető
jének még az elején kihangsú
lyozta: aki kötözködni, hangos
kodni szándékozik, az akár el is 
hagyhatja a termet. Az emberek 
maradtak, s kivártak. Nem hiá
ba, mert pár perc elteltével olyan 
vita, hangzavar kerekedett, hogy 
az előadó meg sem kísérelte azt 
normális mederbe terelni.

(Folytatás a második oldalon.)

néhányan "vinni” is szeretnék

MDF megyegyűlés Halason
A megye MDF - tagsága no

vember 25-én a városunkban tar
totta megyei gyűlését. Lezsák 
Sándor alelnök megemlékezett 
Szécsi Margit és Varga Károly 
MDF-tagok haláláról. Kifejtette 
hogy az MDF-nek továbbra is 
alulról, demokratikusan épít
kező szervezetnek kell marad
nia. Az elnökségből történő 
esetleges lemondásával kapcso
latban elmondta, hogy nem akar 
hivatásos politikus lenni, de az 
eddiginél is hatékonyabb MDF 
munkára törekszik. A helyben 
lévő MDF, Kisgazda és Keresz
ténydemokrata erők szorosabb 
összefogására a válságos helyzet
ben nagyobb józanságra, önmér
sékletre, toleranciára szólított 
fel. Kifejtette azonban azt is, 
hogy a bűnösök megnevezéséről 
az MDF nem mondhat le, mert a 
rendszerváltás további személyi 
váltásokat is kell hogy jelentsen 
a minisztériumoktól a kis hivata
lokig.

Karsai Péter országgyűlési 
képviselő türelmet és további bi
zalmat kért a megfeszített parla
menti és kormányza ti munká
hoz. Az elszántság és a felelőségérzet minden MDF képviselőben 

a  r é g i .

A megyegyűlés elfogadta Goór Imre megyei elnök beszámolóját, amely szintén közös felelősségünkre figyelmeztetett, majd megvitatta
és elfogadta Rozsnyai Zoltán megyei titkár által előterjesztett szervezeti és működési szabályzatot.

Jelenlévők Pajor Kálmán javaslatára egyhangúlag elfogadták a Nagy Szeder István féle un. "halasi norma" szerinti demokratikus választási rendszert,

mellyel az MDF országos vá
lasztmányának Bács-Kiskun me
gyei tagjait meg is választották. 
Az északi terület képviselőjének 
Rozsnyai Zoltán lakiteleki, a 
megye középső területének kép
viselőjéül Pajor Kálmán halasi, a 
délvidék képviselőjének dr. 
Csőke István bajai MDF-tagot

választotta a megyegyűlés. (Folytatás a második oldalon.)
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Ön dönt: Viszik, vagy vezet!
(Folytatás az első oldalról.) 

egyenletesebb szétterítése, külső 
források Halasra vonzása, megte
lepítése, gazdálkodás helyi java
inkkal, vagyis a gazdaság jövede
lem termelésének növelése. 
Ugyanilyen fontos, hogy ne enged
jük meg, hogy a kormány lehetet
len helyzetbe hozza az önkor
mányzatokat.

-  Ennek előfeltétele egy erős ér
dekképviseleti szervezet. Úgy hal
lom, hogy Önt a napokban a Kisvá
rosi Önkormányzatok Országos 
Szövetsége egyik vezetőjének vá
lasztották.

-  Megtisztelőnek éreztem, hogy 
a héttagú választmányban én is 
helyet kaptam.

-  Mekkora tömörülésről van szó, 
mi a feladata?

-  Jelenleg a Kisvárosi ö nkor
mányzatok 70%-át öleli fel. Fela
data pedig, hogy kiegészülve a 
nagyvárosok és falvak hasonló 
szövetségeivel, közvetlenül tudjuk 
érvényesíteni akaratunkat a kor
mánnyal és a parlamenttel szem
ben. Gondoskodni fogunk róla, 
hogy ne hozzanak véleményünk 
meghallgatása nélkül önkormány
zatokat érintő törvényeket. Szeret
nénk elérni, hogy vétó jogunk le
gyen és részt vehessünk az Érdek
egyeztető Tanács munkájában. 
Nyomást fogunk gyakorolni a kor
mányra, vagy az un. normatív el
osztás növelése, vagy SZJA 
100%-os helyben tartása ügyében. 
Pl. itt kell visszanyerni a ki nem ve
tett adókat. Felháborítónak tartjuk, 
hogy vállalatok privatizálásából 
befolyt összegből az önkormány
zatokat csak 10% illeti meg. Itt te
hát a vagyonügynökséggel kell tár
gyalnunk, feltehetően keserves 
küzdelem lesz. Tiltakozunk a helyi 
hatáskörök elvonása miatt. A mai 
elképzelések szerint már pl. alig 
lenne ráhatásunk a város egész
ségügyére, a középfokú oktatásra, 
a szociálpolitikára. Az állam el
vonná a forrásokat és hatásköröket, 
csak a felelősséget hagyná itt. Ha 
ebbe belenyugodnánk és kényelmi 
szempontokból saját lakosságun
kat akarnánk tovább sarcolni, meg 
is érdemelnénk, hogy elzavarjanak 
minket. Ne feledjük, hogy a min
denkori állam és a helyi kormány
zás érdekei általában nem azono
sak. Az Önkormányzat, ha nem 
akar kormány szolgai végrehajtója 
lenni, szükségképpen ellenzéki 
pozíciót kell hogy felvegyen. Ez ak
kor is így lenne, ha SZDSZ-es kor
mány működne. Nemcsak az adók 
ügyében, de minden szempontból 
korrektek leszünk a lakossággal 
szemben, így kell elnyernünk azt a 
bizalmat, amire építeni lehet.

Egy sötét ló a közéletben

-  Programjukban azt írják, hogy 
megszüntetik a hatalmi összefonó
dásokat. Volt itt Halason -  vagy

még van is, nem tudom egy veze
tők klubja, amiről csak suttog a jó
nép. És jöttek arról is a hírek, hogy 
azokon a bizonyos összejövetele
ken több, a várost is érintő kérdé
sekben döntöttek, gondűző boroz
gatás mellett...

-  A vezetők klubjaként emlege
tett csoportosulás egy sötét ló volt 
mindig. Már csak azért is, mert 
nem lehetett tudni, hogy létezik-e 
vagy sem.

-  Benne volt a tanácsi vezetés 
felsőbb rétege is?

-  Természetesen. A tanácsve
zetés, a pártvezetés és a vállalatok 
és intézmények vezetői is. Ennek 
az egésznek volt aztán egy mas
szív politikai háttere. Most, a bim
b ó z ó  demokráciában végre meg
értük, hogy kilépett ez a szervezet 
is a nyilvánosság elé.

-  Értem. És milyen megnyilvá
nulási formában?

-  Úgy, hogy meghívót kaptam az 
ülésükre, illetve a gyűlésükre.

-  Meglepődött?
-  Hát... mit mondjak. Másfél éve 

próbáljuk megfejteni, hogy mi ez, 
és most hirtelen ideállítottak egy 
hivatalos meghívóval.

-  Pár évvel ezelőtt hallottam egy 
ilyen re n d e zvé n y rő l, ahol minden 
földi jó  volt az asztali terítéken és 
ezért 100 magyar forintot fizettek 
fejenként a vezetők. És most? Ön 
is evett, ivott? Mennyit fizetett?

-  Két kólát ittam meg, meg ettem 
is valamit... engem meghívtak.

-  Végül is, mi az, hogy itt van egy 
vezetők klubja? Van egy törvénye
sen megválasztott városi vezető 
testület...

-  Hogy világos legyen a dolog, le 
kell szögeznem: Ennek a városnak 
a vezetését úgy hívják, hogy Kép
viselő Testület. Azt hiszem nem já
rok messze az igazságtól, ha arra 
gondolok, hogy korábban a veze
tők klubja irányította a várost. Úgy 
gondolom, hogy alkalmanként itt 
születtek a várost érintő döntések, 
a tanácstestületet időnként csak az 
itteni döntések „törvényesítésére” 
használták fel. Az, hogy ennek a 
társaságnak tagjai voltak a korábbi 
párt és tanácsi vezetők, továbbá 
hogy a kör zárt legyen, a vezetők 
klubja is nagy súllyal volt jelen a ko
rábbi vb-ben és a tanácstestületben, 
számomra egyértelműen azt jelen
ti, hogy kézben tartották a város 
vezetését. Ugyanakkor ez a ha- 
:almi összefonódások melegágya 
is lehetett. Az elmúlt időszakban 
rengeteg hibás döntés született 
ebben a városban, igazán nem volt 
jellemző a tiszta közélet, az intéz
mények működése is hagyott kí
vánni valót maga után. Amikor az 
urak a város érdekében kifejtett jó
téteményeikről beszélnek, aligha
nem vállalniuk kell a negatívumo
kat is.

A másik ami nem tetszik: nem hi
szem, hogy közügyekben a dön
téshozatal csupán a régebben ki

nevezett, vagy újabban a néhány 
megválasztott vezető dolga lenne. 
Nagyon rosszul állnánk, ha egy- 
egy vállalatnál, intézménynél csu
pán egy okos ember lenne, aki ké
pes a város érdekeiért dolgozni. Mi 
azt akarjuk, hogy ezt a városi 
nagyon sok ember vezesse, ezért 
támaszkodunk a második, harma
dik vonalra is. Adott intézménynél, 
vagy vállalatnál jószerivel csak ar
ra...

Mi valódi rendszerváltást aka
runk Halason és ebbe nem fér bele 
a régi mechanizmus rossz elemei
nek a továbbélése.

-  Most akkor számít a vállalatok, 
intézmények vezetőire, vagy sem?

-  Amikor a vezetők klubját táma
dom, egy rossz emlékű szervezet
ről egy a demokratizálódó viszo
nyainkkal nem egyeztethető struk
túráról van szó és nem emberekről, 
akik nagy részével szeretnénk 
együtt dolgozni. Nem azonosítok 
mindenkit a vezetők klubjával, bí
zom benne, hogy sokan el fogják 
fogadni a város tényleges vezeté
sében való közreműködést és rá 
fognak jönni, hogy velünk együtt 
többet tudnak tenni, mint abban a 
társaságban.

-  És ha mégsem lesz megfelelő 
konszenzus? Két malomban fog 
őrölni a polgármester, vagy marad 
az önkormányzatnál?

-  Az én helyem a képviselő-tes
tületben van, eszemben sincs 
máshová tartozni. Nekem nem az 
a dolgom, hogy betagozódjak egy 
régről itt maradt szervezetbe, ha
nem az, hogy új, értelmes cselek
vési lehetőséget kínáljak azoknak 
is, akiknek eddig jobbhíján pl. ez a 
társaság jelentette a városi veze
tést.

- Említette, hogy kapott egy bur
kolt fenyegetést, miszerint nélkü
lük aztán tényleg nem megy sem
mire. Ez nagyon érdekes dolog, 
bár nem látom, hogy megijedt vol
na.

-  Akik így gondolják alighanem 
túlértékelik magukat. Ha a hátuk 
mögé néznek, észre kell venniük, 
hogy már hiányzik onnan a pártál
lam. Jobban tennék, ha sürgősen 
átértékelnék a helyzetüket. Azt is jó 
lenne belátni, hogy ma már egy ve
zető nem azonos az általa képvi
selt intézménnyel, vállalattal. 
Végső soron az is igaz, hogy nem 
kell nekünk mindenkivel együttmű
ködni. Hogy mire megyünk nélkü
lük, majd meglátjuk. Mindenesetre 
ha bedobott kesztyűről van szó, 
rajtam, rajtunk ne múljék: felves
szük. Már hozzászoktunk a harc
hoz, edzésben vagyunk...

Hangsúlyozom: mindenkinek fel
kínáltuk a lehetőséget a város ve
zetésével történő együttműködés
re, mi nem harcolni, hanem dol
gozni akarunk. Akik mégis úgy gon
dolják, hogy inkább ezen az oldalon 
van a helyük, úgy is segítenek. Leg
alább tudjuk mit várhatunk tőlük.

Posztobányi László

MDF gyűlés
(Folytatás az első oldalról.)
Dobó Attila lakiteleki 

MDF-tag javaslatára a me
gyegyűlés támogatásáról biz
tosította a lakiteleki polgár- 
mester intézkedését, misze
rint hivatalának összes alkal
mazottja pályázat útján kerül 
kiválasztásra. Ezen intézke
dést példaértékűnek tartot
tam.

Sándor József kecskeméti 
tag javaslatára a megyegyűlés 
kéri annak közlését, hogy a 
taxis-blokád mibe került az 
országnak?

Többen sürgették a kor
mányzat elevenebb kapcsola
tát a néppel, a tévé nyilvános
ságának mielőbbi rendszeres 
felhasználását.

A terhek kényszerű növelé
sét csak önmagában és veze
tőik törekvéseiben bízó nép
pel, demokratikusan hozott 
intézkedésekkel lehet úgy, 
ahogy elfogadtatni. A gyűlést 
mindvégig a polgárok sorsáért 
érzett mély aggodalom és fe
lelősség jellemezte.

MDF Halasi Szervezete

Mindenki elégedetlen

Pályázat
Kiskunhalas Polgármesteri Hi

vatal pályázatot hirdet önkormány
zati jogtanácsosi munkakör betöl
tésére.

Pályázati feltételek:
-  erkölcsi bizonyítvány,
-  szakmai önéletrajz,
-  legalább 5 éves vállalati 

jogtanácsosi gyakorlat.
Bérezés: megegyezés szerint.
A pályázatokat 1990. december 

15-ig a Polgármesteri Hivatalhoz 
(6400 Kiskunhalas, Hősök tere 1.) 
kérjük benyújtani.

(Folytatás az első oldalról.) 
ben tanúsított magatartása után ál
lítom, hogy az úr túlzás, a Török 
Szultán hozzá képest egy gentle
man. A szerző.) a Gelka akkori ve
zetőjének,  amiben a lakásszövet
kezet nevében felszólítottam tűz
zön ki póthatáridőt. Ezt a levelet 
megküldtem a MESZÖV lakásszö
vetkezeti főosztály jogtanácsosá
nak is, segítséget remélve, amit 
meg is kaptunk.

Az ajánlva küldött levelet Sörös 
úr természetesen simán letagadta. 
Megjegyzem, hogy a szerződés
ben foglalt 1875 Ft-ot a lakók laká
sonként befizették a szövetkezet 
számlájára, de megmondtam Sö
rös úrnak addig nem utaljuk át a 
pénzt, amíg rendben át nem vettük 
a rendszert. Tisztában voltam vele, 
hogy ez az egyetlen eszköz a ke
zünkben, amivel védekezni tu
dunk. A MESZÖV jogtanácsosa is 
többször kereste Sörös urat, aki 
vagy letagadtatta magát, vagy el
foglaltságára hivatkozva nem fo
gadott. Amikor végre sikerült vele 
beszélnünk, azt az ígéretet kaptuk, 
hogy május 31-ig megcsinálják a 
kábeltévét. Ekkor jogtanácsosunk 
közölte vele, hogy a lakásszövet
kezet késedelmi kötbért jelent be. 
Természetesen ekkorra sem lett 
kész a tévénk. Majd csak ez év jú
niusára kötötték rá a házunkat a 
rendszerre. A műszaki átadást jú
nius 17-re hirdettük meg. Az áta
dásra mindenkit kiértesítettem, és 
kértem hogy legyen otthon.

Meg is érkeztek a gelkások, de 
akkora volt a mellényük, hogy egy 
mérnökön is lötyögött volna. Sörös 
úr minősítése szerint én minden 
voltam, csak rendes, tisztességes 
asszony nem. A boszorkány hoz
zám képest egy jólnevelt úrias
szony lehet. Hát még amikor beje

lentettem nekik, hogy nem vesszük 
át a munkát, mert csapnivalóan vé
gezték el, azt hittem megvernek. 
Ekkor találkoztam először Fejős 
Jenővel az új igazgatóval (akkor 
mit keresett ott Sörös?) aki lega
lább jószándékot mutatott. Ebben 
bízva az új műszaki átadást októ
ber 17-re tűztük ki. De közben én is 
felkértem egy műszaki szakértőt, 
Homoki Pál urat, a Kecskeméti IKV 
antennaszerelő részlegétől, hogy 
mégse legyek egyedül a szakértő 
urakkal szemben. Homoki Pál mé
rései szerint nemcsoda ha a kép
minőség csapnivaló, mert a jelszint 
még a szabványoknak sem felel 
meg. A zajszint pedig a megenge
dett többszöröse, de a kivitelezés 
sem volt megfelelő, lógtak a dobo
zok stb. Az észrevételeket jegyző
könyvbe rögzítettük, és decem
berre halasztottuk az ismételt mű
szaki átadást.

Ezen a beszélgetésen már ma
gam is résztvettem, hiszen az el
múlt hét csütörtökén került rá sor. 
Módom volt beszélgetni Fejős 
Jenő igazgatóval, aki kétségbe
esetten ecsetelte milyen örökséget 
kapott Söröstől. Amikor arról be
széltem neki, hogy a zűrzavaros 
előzményeket jegyzőkönyvek rög
zítik, amelyből kideríthető hogy a 
város már százezreket fizetett a 
gelkának illetve a fejállomást sze
rintem az OTP mint beruházó an
no. ráterhelte a Kossuth utcai laká
sokra.

Fejős úr elképedt a hallottakon, 
de kijelentette, hogy mindenkép
pen tisztázni szeretné ezt az ügyet 
és korrekt eljárásról biztosított. 
Magam is azt gondolom, szavaz
zunk neki bizalmat és legyünk türe
lemmel addig amíg kibogozza azt 
a kábelhálót, ami jelenleg gúzsba 
köti a várost.

- fö ld i-

Segíts! Hogy Pistike élhessen
Fodorék egyetlen gyermeke a 

három és féleves Pistike. Kiskun
halason a Csillag u. 2. számú ház
ban élnek. Kisfiuk 1989. áprilisától 
nephrosis syndromából kialakult 
chronicus urémiában szenved. Az 
elvégzett vesebiapsia szövettani 
vizsgálata szerint a kórkép francia 
típusú congen ita lis nephrosis synd- 
romának bizonyult (veleszületett 
vese megbetegedés).

1989. december 8-a óta -  folya
matosan -  a vesék működésének le
állása miatt Capd p eritonealis dialí
zis kezeléssel tartják életben.

Gyógykezelését a SZOTE Gyer
mek Klinika Művese részlegén dr. 
Turi Sándor tanár úr irányítja. El
mondása szerint ilyen tipusbeteg
séggel és kezelési móddal az or
szágban egyedül Pistike van. Az 
tény, hogy több gyermek szenved 
hasonló okok miatt, de azoknál le
hetőség van gépi kezelésre, amit a 
kisfiúnál nem lehet a kora miatt al
kalmazni.

Sajnos ezt a kezelést is csak egy 
évig alkalmazhatják, mert a szerve
zet addig képes az idegen testet be
fogadni. Turi tanár úr álláspontja 
szerint sürgőssé vált az életmentő 
veseátültetés. A szülők alávetették 
magukat olyan kivizsgálásnak, 
amelynek célja az volt, hogy megál
lapítsák alkalmas-e valamelyikük 
veséje a kisfiuk számára, de sajnos 
nem egyeznek az immunológiai 
adataik.

A szülők több helyre írtak két
ségbeesésükben, például az Egész
ségügyi Minisztériumba is. Meg
értő válasz érkezett, de Magyaror
szágon nem tudnak vesét biztosíta
ni, k ülföldi gyógykezeléshez pedig 
nincs anyagi fedezetük. Ha Hanno
werben csinálnák a veseátültetést, 
akkor a költségeket, ami körülbe
lül négy és félmillió forint a szülők
nek kellene biztosítani.

Pistike édesapja víz- és gázsze
relő szakmunkás, édesanyja keres
kedő segéd, de Pistikével Gyesen

van. Hetente kétszer - háromszor 
Szegedre viszik a kisfiút ellenőrzés
re.

Turi tanár úr egyetlen lehetőség
nek egy nyugat-európai klinikán 
történő veseátültetést lát eredmé
nyesnek, a kisfiú további gondozá
sát pedig Szegeden vállalják.

Gyermekek a Gyermekek 
Egészségéért Alapítvány rendkívül 
segítőkész a külföldi gyógykezelés
sel kapcsolatban, sajnos csak kevés 
pénzzel tudnának segíteni.

Pistike nevében kérjük a segíteni 
szándékozó embereket szeretetből 
adott pénzzel segítsék Pistikét, 
hogy az életmentő műtétre minél 
előbb sor kerüljön.

Adományaikat a következő 
címre küldjék:
Magyar Vöröskereszt Bács-Kiskun 
Megyei Vezetősége Kecskemét 
OTP 597-2468-0 53994-2 Fodor 
Pistike részére.

Hajdók Zsóka

Újabb viharfelhők Sóstő felett
Majd az örökösök

Az első „bomba” akkor robbant, 
amikor a szakértő (Lusztig úr) kö
zölte: a társulat megalakításához 
67 százalékos többségi szavazat 
kell. Továbbá: függetlenül attól, ki
nek hány telek van a nevén, egy 
tulajdonos csakis egyetlen szava
zattal voksolhat.

-  Nekem öt telkem van, s eszem 
ágában sincs bármelyiket is eladni 
-  emelkedett szólásra egy közép
korú hölgy. -  Ne akarja senki rám  
kényszeríteni, amit én nem akarok. 
Eddig is megvoltunk csatorna nél
kül és ezután se tartunk rá igényt. 
Ha az örököseim -  majdan -  köz
művesíteni óhajtanak, az az ő dol
guk lesz.

-  Nemrég az új polgármesterrel 
bejártuk az egész terepet, s neki is 
az a véleménye, hogy indokolatlan 
a szennyvízcsatorna kiépítése -  
mondja nyomatékkai egy idősebb 
férfi. -  Ott a tanyán éltem le életem 
nagyobbik részét, most is az a föld 
adja a pótlékot szerény nyugdíjam

hoz. Énnekem úgy jó az ahogy 
van. Az esetleges költségeket, 
amelyek mint hallom 70 ezerre rúg
nak, még részletekben sem áll mó
domban törleszteni.

-  Én is kisnyugdíjas vagyok, de 
azért nem állok a fejlődés útjába -  
replikázik az idős asszony. -  Igenis 
el kell indítani a beruházást, majd 
apránként kifizetgetjük a ránkeső 
részt. Jövőre, vagy utána már a 
többszörösébe fog kerülni. Előbb- 
utóbb úgyis meg kell csináltatni, 
akkor meg minek a halogatás?

Lehet, hogy spekuláció?

Voltak akik arra várták a választ: 
miért éppen a kft. szorgalmazza a 
víz- és csatornaépítést? Talán a 
(még) birtokukban lévő 124 par
cella -  önerős -  közművesítésé
hez sincs fedezetük? Netán ezért a 
nagy buzgólkodás?

Az ügyvezető igazgató meg
nyugtatta az „aggódókat” , van 
pénzük a munkálatokra. De mű

szaki okok miatt (nevezetesen, 
hogy a csővezetéknek folyamatos
nak kell lenni) nem tekinthetnek el 
a többség szándéknyilatkozatától.

A társulat megalakítása, a 
munka elkezdése mellett kardos
kodott az az asszonyka is, aki a tá
volmaradást spekulációnak nevez
te.

-  Biztos vagyok abban -  ha elké
szül az építmény -  azok húzzák 
belőle a legnagyobb hasznot, akik 
most ellenszegülnek -  mondta. -  
Mindjárt nem ragaszkodnak majd 
annyira a telkükhöz, hanem azt jó 
pénzért piacra dobják. Tudják ők 
mitől döglik a légy. S jót röhögnek 
rajtunk, talán nem is ok nélkül.

Becsapottan

Az egyik fiatalemberrel a cigaret
taszünetben beszélgettem.

-  Nézze uram: mi, az új sóstói te
lektulajdonosok egyszerűen be let
tünk csapva -  mondja háborogva. 
-  Drága pénzért megvásároltuk a

portákat, akkor a kft. azt ígérte 
hogy rövidesen közművesítve 
lesznek, s akár üdülőt, akár csalá
diházat építhetünk rá. Ez a dolog 
azonban egyre távolibbnak látszik. 
Én megértem, hogy az idősebb 
emberek -  megfelelő anyagiak hí
ján -  ódzkodnak a fejlesztéstől. De 
az akadékoskodók többsége nem 
elesett. Ők dacból nem akarják. 
Törődnek is azzal, hogy a mi pén
zünk odavesz, vagy sem. Fő az, 
hogy „élvezkedhessenek” . Most 
kedvező kamat (7%) mellett kiépít
hetnénk a hálózatot. Ilyen lehető
sége a társaságnak a büdös élet
ben még egyszer nem lesz.

A kissé hosszúra sikeredett vita
fórumon eredmény természetesen 
nem született. Összesen 38 szán
déknyilatkozat gyűlt össze. Ennek 
éppen a duplája kellene ahhoz, 
hogy a csatornaépítő társulat 
egyáltalán létrejöhessen.

A témára -  az érdekeltek újbóli 
megkeresésével -  később vissza
térnek. Kovács Pál

(Folytatás az első oldalról.) 
mányzatot hogy -  immáron az in
gatlan tulajdonosaként -  megve
hesse a területet is.

Tóth Zoltán polgármester el
mondta, hogy csaknem másfél hó
nappal ezelőtt személyesen kérte 
meg Zs. Szőke urat, hogy a város 
érdekében (!) vegye igénybe sze
mélyes kapcsolatait es szerezze 
meg az önkormányzat részére a 
szovjetek laktanyai magazinját, 
amelyet majd versenytárgyaláson 
értékesítenek. „Csak egy pavilon
ról volt szó. Zs. Szőke ur jól tudta, 
hogy az önkormányzatot megke
rülve senki nem köthet üzletet az 
orosz laktanyában. Az áfész elnök 
úr így kész tények elé állította a 
testületet” -  jelentette ki a polgár
mester.

Zs. Szőke elnök engedménye
ket tett. Lemondott a kisebbik pavi
lonról és uszkve 600 ezret kínált a 
pavilon alatti területért. A polgár- 
mesteri javaslat azonban úgy 
hangzott, hogy 50-50%-ban ré
szesedjen a pavilonokban az áfész 
illetve az önkormányzat.

Mivel nem tudtak dűlőre jutni, így

szavaztak a lehetőségekről. A kép
viselők 13-10  arányban Zs. Szó
két támogatták.

A nemmel szavazók szerint az 
áfész nem csupán a rendeletet, de 
a helyi önkormányzatot is kijátszot
ta. Az áfész elnöke ígéretet tett ar
ra, hogy a magazint élelmiszer üz
letté alakítja át, még a decemberi 
hónapban, hiszen ahogy mondta 
„a megkötött szerződéssel az 
áfész már tulajdonosa az épületek
nek” .

Néhányan -  köztük a polgár- 
mester is -  keserű szájízzel távoz
tak. Ez érthető is, hisz két héttel 
ezelőtt arra a kérdésemre, hogy a 
jövőben valóban mindent meghir
detnek-e a privatizáció jegyében, a 
polgármesterünk így válaszolt: 
„Ennek egyszerűen nincs más 
tisztességes módja."

Amint a mellékelt ábra is mutat
ja...

P. L.
Az önkormányzat soron követ

kező ülése december 3-án lesz a 
Köztársaság úti tanácsteremben. 
Az ülés nyilvános.
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FELSZÁMOLÁSI ELJÁRÁS KERETÉN BELÜL 
ÉRTÉKESÍTÉSRE KERÜL RAKTÁRBAN TÁ
ROLT, JAVÍTÓ, FELÚJÍTÓ ÉS KISIPARI TEVÉ
KENYSÉG VÉGZÉSÉRE ALKALMAS ALKATRÉ
SZEK, ÖNÁLLÓ RÉSZEGYSÉGEK AZ ALÁBBIAK 
SZERINT:
-  híradástechnikai készülékek, alkatrészek, önálló ja

vítás elvégzésére alkalmas részegységek (főleg szó
rakoztató elektronikai készülékekhez) valamint mag
nókazetták, hangszórók, számítógépek és tartozé
kaik,

-  háztartási elektromos készülékek (mosógép, bojler, 
centrifuga, kávéfőző és őrlő, porszívó) javítását elő
segítő alkatrészek és tartozékok,

-  varrógépek (Luznik, Neumann, Rubina, Union) tarto
zékai, különféle alkatrészek,

-  autóalkatrészek és tartozékok, fékcsövek (főleg 
Wartburg, Trabant, Zsiguli),

-  autójavításhoz szükséges különféle speciális szer
számok,

-  egyéb tárgyak (pl. polcok, érintésvédelmi mérésekre 
alkalmas műszer, szekrények, jelgenerátor stb.).
Fenti anyagok, alkatrészek új beszerzésként kerültek 

raktárra, ezért a beszerzési árból reális árengedmény el
érhető. További engedmény lehetséges a témacsoportok 
egytételben történő megvásárlása esetén. A fizetés csak 
készpénzben lehetséges a vásárláskor és a helyszínen.

Az értékesítésre: 6400 Kiskunhalas, Széchenyi u. 93. sz. 
alatt, 1990. december 5-én és 6-án 9 órától kerül sor. 
Érdeklődés esetén felvilágosítás: KÁDÁR JÓZSEF

Kiskunhalason 
a Mátyás téren épülő
KUNÉP-Házban

lehetőség van
lakások és 

garázsok vásárlására
Tájékoztatás és a tervek 

megtekintése 
a KUNÉP Irodaházban 

Kiskunhalas, Kossuth u. 29. 
Telefon: 77/22-366. 
BERECZI ÁRPÁD 

vállalkozó mérnöknél.

06-1-1-156-6444 FELSZÁ MOLÓ

Vállalkozók Figyelem!
A Bács-Kiskun Megyei Munkaügyi Hivatal a "Magyaror
szág Gazdasági Fejlődéséért” Alapítvánnyal és más szerve

zetekkel a leendő és már működő vállalkozók részére

T A N F O L Y A M O T  S Z E R V E Z .
A tanfolyam első adására 1990. november 29-én csütörtö

kön délelőtt 9 órai kezdettel kerül sor Kecskeméten 
az Ady Endre utca 18. szám alatt.

Az első ingyenes előadás keretében megismerhetik a későbbiek
ben oktatott tematikát, így pl. az egzisztencia alapról, az adózás
ról, a társadalombiztosításról, a munkajogról, a vállalkozói jogról, 
a számvitel- és könyvvitel aktuális tudnivalóiról szóló ismereteket. 
A bemutatott előadás résztvevői megismerhetik a számítógépes 
programokat és ízelítőt kaphatnak egy készségfejlesztő tréning- 
programból is.

A bemutató előadáson részt vevő a helyszínen rendelkezésre 
bocsátott részletes tematikák alapján jelentkezhetnek az ő ket ér
deklő későbbi programokra.
Kiskunhalas, 1990. november 26.

TÓTH ZOLTÁN polgármester

K U N É P
ÉRTÉKESÍTI

Kiskunhalas, 
Kossuth u. 27. sz. alatti 

149 négyzetméteres
üzletét

(jelenleg bútorüzlet)
Kisebb egységekre 

is felosztható. 
Érdeklődni lehet

BERECZI ÁRPÁD
vállalkozó mérnöknél 

Kiskunhalas, Kossuth u. 29. 
Telefon: 77/22-366.

K U N E P
Irodaházát
üzletházzá

kívánjuk alakítani

Várjuk vállalkozók, üzlet
emberek érdeklődését, 

ajánlatát.

T á jékoz ta tás : 
POZSONYI FERENC 
vállalkozás vezetőnél

Kiskunhalas, Kossuth u. 29.
Telefon: 77/22-366.

Panasz nyomában

Hol sírjaink domborulnak
Legát Ilona, Kiskunhalas Martos F. u. 4. sz. alatti la

kos végső elkeseredésében szerkesztőségünkhöz for
dult. Panaszát a következőkben mondta el:

Édesanyja a római katolikus temetőben van elte
metve. 1981-ben csináltatott síremléket. Ezév tava
szán megdöbbenéssel tapasztalta, hogy a szomszéd sír
helyen síremlék épült, ez pedig annyira közel került 
édesanyja sírjához, hogy a két lábazat összeér, a sír 
mellett nem tud elmenni. A bajt még tetézi, hogy a két 
síremlék nem párhuzamos egymással, így az egyik vé
gén nagyobb a hely, míg a másiknál kisebb. Már több
ször beleakadt a lába a résbe, s elesett. Azonnal jelen
tette a történteket az egyháznál, akik kint is voltak a 
helyszínen. Annyit meg is állapítottak, hogy ez így 
nem jó. Kinyomozta, hogy a szóbanforgó szomszédos 
síremléket Kiss József kőfaragó készítette. Fel is ke
resta, azonban a beszélgetés során közöttük elmérge
sedett a viszony. Különösen azt nem tudja megemész
teni, hogy a kőfaragó olyan ajánlatot tett, hogy 
amennyiben így nem fér e l, hajlandó az édesanyja sír
ját arrébb tenni. Azt ne várja el, hogy a másik, hármas 
síremlék kerüljön arrébb. Ebbe nem tud belenyugod
ni. A sírok között elő van írva, hogy mennyi helynek 
kell megmaradni. Ehhez ragaszkodik. Édesanyja sír
emléke készült el előbb, ehhez ne nyúljanak. Aki hi
bázott, hozza is azt helyre.

Amikor lakásán kerestem fel Kiss József kőfaragót, 
már tud a jövetelemről. Különösebb felvezetés nélkül 
mondja:

-  Az érintett sír mellett egy hármas síremléket kel
lett elkészíteni. Egyszerűen ennyi volt a hely, a sírem
lékek nem lehetnek kisebbek, mint a szabvány. Való
ban alig fért el, de a hely kimérése nem az én felada
tom volt. Az egyház annak idején, gondolom kicsit 
szűken mérte a helyet. Baj még az is, hogy a szomszéd 
síremlék néhány centivel eltér a merőlegestől, így én a 
panaszosnak azt ajánlottam fel, hogy azzal a három 
centivel kiigazítom az ő sírját. Így néhány centivel nő a 
síremlékek közötti hely, s az egyforma lenne. Tudom, 
hogy a két sír között az átlagosnál így is kisebb ma

radna a távolság, de panaszos a sírt a másik vége felől 
meg tudja közelíteni. Azt pedig vállaltam, hogy a sír
emlék csiszolását, felújítását ingyen elvégzem, belátva 
hogy a két sír között valóban nehézkes a közlekedés. 
Mindezen ajánlatokra ingerült nemtetszést kaptam. 
Mást nem tudok csinálni.

Mi a kialakult helyzetről a római katolikus egyház 
álláspontja? Vangel Imre esperes is ismeri a panaszt. 
Annak utánajárva, az egyház álláspontját az alábbiak
ban ismertette:

-  Megértem és magam is osztom panaszos lelkiálla
potát. Kegyeleti jogában érzi magát sértve -  tegyem 
hozzá, joggal. Úgy tudom, hogy a panaszos édesanyjá
nak síremléke melletti hármas síremlék két lépcsőben 
épült meg. Először készült egy kettes síremlék. Ennek 
készítésekor információm szerint a kőfaragó kórház
ban volt, segédei a terület kimérésénél 20-25 centit 
balra hozták a sír szélét. Így természetes, hogy a har
madik síremlék odaépítésénél elfogyott a hely. Ezért 
ezt úgy kellett bepréselni. Mindezt Paska István teme
tőőrtől tudom. Törvényi előírás, hogy síremlék telepí
tésénél a kőfaragónak ezt előzetesen be kell jelenteni 
az egyháznál. A  gyakorlat az, hogy ez ritkán történik 
meg, de ha ilyen helyzet adódik, bizony utólag már ne
héz a mindenki által elfogadható megoldás. Nem hi
szem, hogy szerencsés volt Kiss úrnak azt felajánlani, 
hogy arrébb teszi a panaszos síremlékét. Az elhunyt 
hozzátartozó örök nyugalmának zavarása valóban ke
gyeletsértő. Mindenesetre annyit ígérhetek, hogy va
lamennyi érdekelt bevonásával egyházunk egyeztetést 
kezdeményez, ahol remélhetőleg végleges megoldást 
találunk. Panaszos lelki nyugalma újra helyreállhat.

Zárszóként csupán egy dolgot: napjainkban meg
nőtt az emberek, szervezetek földéhsége. Gyakorta 
látni kiélezett küzdelmet néha egy-egy talpalatnyi te
rületért. Jó lenne, ha ebből a csatából a temetők kima
radnának. Ott maradjon meg ezentúl is az örök béke 
és nyugalom.

Horváth Róbert

Alsótemplom tér, Katolikus templom, 
Szentháromság szobor

Mária Terézia királynőnek 
-  a római katolikusoknak 
Halason történő, újbóli meg
telepedését előmozdítani 
célzó -  rendelkezései ered
ményeként került sor 1767- 
ben a város akkori déli ré
szén alul az un. „aklok és 
kertek” területéből, abban 
az időben az itt egyesülve a 
városba -  Baja, Szent-Mária 
(később Szabadka néven) 
és Szeged felől -  bevezető 
út mentén -  a Halasi Római 
Katolikus Egyházközösség 
számára -  egyéb területek
kel egyidőben -  az építendő 
templom részére telek és az 
ezt teljesen körülvevő közte
rület kijelölésére.

A templom telke fekvésre 
és területre nézve azonos 
volt a felépült és 1769. jú
nius 29-én felszentelt temp
lom területével azaz 135 
négyszögöllel.

-  A templom Mária Teré
zia korabeli barokk stílus
ban épült fel.

A templom északi oldalá
hoz 1797-ben sekrestyét 
építettek és ezzel a temp
lom alapterülte 146 négy
szögölre növekedett.

A templomnak -  a fentiek 
szerint 1769. évbeli szenté
lye és az 1797 évbeli sek
restyéje -  az 1939-ben be
fejezett bővítés-építkezés 
során lebontásra került. Az 
így nyert és a még hozzá
csatolt te rü le té n  épült fel a 
kereszthajó, az új szentély 
és ennek két oldalán elhe
lyezve a két új sekrestye -  
úgy amint az jelenleg 1990- 
ben is áll. Az építkezés 
eredményeként a templom

alapterülete 254 négyszögölre 
(egyenlő 903 négyzetméter
rel) növekedett.

-  Az eredetileg alkalmazott 
Mária Terézia korabeli barokk
stílusnak megfelelően történt 
a templom bővítése is -  a kibő
vített templom ünnepélyes 
megáldását, a szentmisét, a 
szentbeszédet dr. Kovács 
Vince váci apátőr-kanonok, 
előbb halasi esperes plébános 
végezte, a hívek nagy és ör
vendező tömegének részvéte
lével.

A templombővítés keresz
tülvitele, elsősorban Baranyi 
László esperes plébános her
vadhatatlan érdeme. Végig
járta az akkor 112 ezer holdra 
terjedő halasi határt, bekopog
tatott az emberekhez -  akkor 
21 ezerre volt tehető a hívek 
száma: a templom össz épí
tési költségéből 127 ezer pen
gőből így gyűjtött össze 77 
ezer pengőt! De nevéhez fűző
dik 1935-1939. évekből nem
csak a templombővítés, ha
nem a „Szent József Leányin- 
tézet” -nek -  a zárda impozáns 
épületének felépítésén túl, a 
katolikus iskolák növendékei
nek szolgálatába állított torna
terem felépítése is. Mindez 
Baranyi László kapcsolatát 
mutatja a néppel -  melyből 
származott -  (Majsán szüle
tett) és végigjárta a világhábo
rút számos kitüntetést nyerve 
el. Szavára a halasi nép meg
értően, szívesen áldozott a 
szeretet jelentő Krisztus által 
hirdetett célok eléréséhez. E 
célok további szolgálatában 
gátolta meg a népet a „gyűlö
let” , amikor „törvényesen” elo
rozta a nép filléreiből, Baranyi

László által összegyűjtöge
tetten felépített, létesült in
tézményeket. Ma a nép, az 
utódok nem ismerik a szere
tet, Krisztus tanításait. De 
érezniük, tapasztalniuk kell, 
az egyházközségnek, an
nak tőlük idegen vezetőinek 
-  a nép érzelmeitől, felfogá
sától teljesen idegen törek
véseit. Ilyen az ősök temető
jéből -  civil törvényekre hi
vatkozásai -  a halottaik ki
közösítése, síremlékeik el
távolítása, azok pénzzé té
tele, egyáltalán a sírok eltu
lajdonítása. Elidegenítő ha
tású a templomi szokások, 
harangozások megszokott 
módjától való fokozatos el
távolodás. Ilyesmit jelent a 
most szájra kapott terv is, 
hogy a templom szentélyé
nek az áttervezése, átren
dezése, a velejáró bontako
zás is elhatározott dolog. 
Mindez csak a hívek elide
genítésére alkalmas.

A templommal össze
függő tér területét -  a nép al
sótemplom térnek, majd az 
1930-as évektől kezdődően 
hivatalosan Szent István tér
nek, majd a „törvényes erő
szak idején” Dimitrov térnek 
nevezték el. Ez az elneve
zés -  ma is -  „törvényesen” 
érvényben van. Ilyennek is
meri és fogadja el az egyház 
kinevezett „gondnoksága” 
is -  azzal hogy az utcanév 
visszaváltoztatása iránt 
egyetlen lépést sem tett.

Az alsótemplom térnek 
északi részén -  amelynek 
közepe táján -  a templom áll 
1858-ban kapta meg tulaj
donul a halasi római egy
házközség azzal a kikötés
sel, hogy ezt a területet be
építeni sem a közlekedés 
elől elzárni nem szabad. Ke
let felől -  azon az oldalon 
húzódó utcáról a vízvezető 
árkon át a közlekedést az 
azon létesített 7 méter hos
szú fahíd tette lehetővé. E 
híd hosszának középpontja 
a templom hossztengelyé
nek meghosszabbításának 
vonala esett.

(Folytatjuk.)
Nagy Szeder István

MI TUDJUK HOL SZORÍT A CIPŐ! 

M E G N Y ÍL T  A  M Á T Y Á S  TÉ R I

cipőbolt
Gyermek -  női -  férfi cipők és csizmák 

Egyes női csizmák 10-30%-os árengedménnyel!
JÓ  M IN Ő S É G  -  S Z O L ID  Á R !

AKCIÓ! AKCIÓ! AKCIÓ!
Karácsonyi óravásár, 

ajándékvásár
december 3-31-ig. 

10- 2 0 —30%  árengedm ény  
IGEN NAGY VÁLASZTÉK, GARANCIA
Casio órák sok féle képességgel 900, .
Olcsó gyermek, női és férfi karórák 150. ,
Seiko, Citizen, Orent karórák 2 év garanciával.
Japán búvár órák, kvarcjátékok, zsebszámolók.
Aranyozott nyakláncok, karkötők függők  590, .
Távolkeleti nyakláncok, függők 80.-
Sok egyéb apró ajándék áruval várjuk önt.
Naponta 8-12 óráig, 14-17.30-ig.

Üzleteink: Kecel, Császártöltési u. 7. Telefon: 78/21-234 
Soltvadkert, Kossuth u. 18. Telefon: 78/31-391

Ismeretlen
lovag

A minap felkeresett egy 
fiatalasszony és kért, hogy 
írjam meg ami vele történt.

Egy esős délután bevá
sárlásra indult, a nagyma
mát és a 2 éves kisfiát is 
magával vitte. Már túl vol
tak a fárasztó vásárláson, 
indulni akartak haza. de a 
kispolski nem akart elindul
ni. A fiatalasszony elővette 
minden műszaki tudását, 
de az autó nem indult.  A hi
ábavaló próbálkozások 
után a szakadó esőben ki
állt az út szélére és próbált 
segítséget kérni. De az au
tós kollegákban semmiféle 
segítőkészség nem mutat
kozott.

Reménytelenül ültek az 
autóban, és egyszercsak -  
mint a mesében *  egy piros 
tehertaxi, AAK-3 5 7 jelent 
meg és vontatókötelével ki
húzta őket a bajból. Mire a 
hálálkodásra került volna a 
sor, a tehertaxi már elhaj
tott.

Úgy látszik a taxisok 
nemcsak sztrájkolni, ha
nem segíteni is tudnak, ha 
akarnak.

M. Vajda Ilona
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A Polgármesteri Hivatal és az Állami Gazdaság közös, kedvezményes

Ital vásárt rendez
d e c e m b e r 3 - 2 3-ig  

PEZSGŐK, BOROK, TÖMÉNY ITALOK, ÜDÍTŐK 
1 0-20%  engedmény 

Helye: volt nagy cukrászda. Naponta 10-18  óráig. 
Szombaton 8-1 2  óráig. Ezüst és arany vasárnap 8 -12 óráig. 

Minden nap más-más meglepetéssel!

SBD
VIDEOCENTER

Sok száz sikerfilm
Kiskunhalas, Pálma tér 

(ABC után) 
Bácsalmás, Lenin út, Zsuzsa fotó 
Jánoshalma, Napfény Áruház 

Szombat, vasárnap is!

SBD video hírek
Továbbra is heti hat filmmel bővítjük 

kínálatunkat.
Minőségi videókazetták 

már 238 forinttól.
Amíg a készlet tart.

Megnyitottam fodrászüzletemet
N y i t v a:

hétfőn, kedden és pénteken 8-1 6 óráig,
szerda, csütörtök 14-20 óráig,
szombaton 8-12 óráig.

Kiskunhalas, Mártírok útja 5 ., Fekete Lászlóné "Inci”
Telefon: 22-175

MEGNYITOTTUK ÜZLETÜNKET

G YERM EKVILÁG
Kiskőrös, Tomori u. 4. (a húsbolt mellett)

Bébi, gyermekruházat. Cumik, üvegek, játékok, 
babakocsik, személygépkocsiba szerelhető 

gyermekülések, járókák, bébikomp. 
Sokmindent egy helyen. 

Várjuk kedves vásárlóinkat!

Kiskunhalason 
a Semmelweis téren épülő üzletház 
mellett 1991. évben átadásra kerülő 

újabb üzletházban
az üzletek értékesítése megkezdődött

ÉrdekIődni: Kiskunhalas, Tulipán u. 4. 
Telefon: 77/22-366 nappal, 77/22-232 este

A Kiskunhalasi Autójavító Vállalat 
értesíti Kedves Ügyfeleit, 

hogy gépkocsi javítási tevékenysége 
1990. december 3-tól

egyműszakos munkarendben üzemel,
hétfőtől péntekig 6.00-1 4 .00 óráig. 

Szervizmunkáinkkal (mosás-olajcsere) 
6.00 -19.00 óráig állunk rendelkezésükre.

PONI-TURI
AKCIÓ!

Bálás ruhák óriási 
vására!

Minden kedden, állandó 
jelleggel a Gózon István 
Művelődési Központban!

Bálabontás 8 és 14 órakor.

COMP-LETT
Számítástechnikai 

Bemutatóterem
-  ingyenes szaktanácsadás,
-  számítástechnikai berendezések, eszkö

zök, segédanyagok, széles választéka,
-  programrendszerek szállítása, kidolgozá

sa, szervezés, programozás,
-  számítógép szerviz, játékautomaták javí

tása.

Versenyképes árak, megbízható minőség!

6400 Kiskunhalas, Kossuth u. 29.
Tel.: (77) 22-366, Fax: (77) 22-039

KUNÉP Irodaház

Szabadiné Farkas Éva
(pénzügyi-számviteli okl. üzemgazda, okl. adótanácsadó)

Könyvvezetési és adótanácsadó 
irodája vállalja:

1. EGYÉNI vállalkozások (pénztárkönyv, VÁ
NYA szerinti naplófőkönyv) könyvvezetését, 
önrevízió készítését

-  analitikák vezetését
-  év végén (külön is) adóbevallás készítését

2. GAZDASÁGI társaságok (B T -G M K -P JT - 
KFT-RT-kisszövetkezet) könyvvezetését.

-  belső szabályzatok készítését, pénzügyi fel
adatainak folyamatos végzését.

3. Induló vállalkozások menedzselését.

Évtizedes gyakorlat, feldolgozás számítógépen. 
A jó adótanács, könyvvezetés -  sokszorosan 

h a s z n o s  b e f e k t e t é s !

Kiskunhalas, Keceli ú t 7/a. Telefon: 77/22-452
Félfogadás: 8 - 17 óráig előre egyeztetett időpontban.

Kiskunhalas Város Polgármesteri Hivatala 
eladásra hirdeti az alábbi építési telkeket:

7606 hrsz. 299 m2 családiház (1 lakás építésére alkalmas), 
7293 hrsz. 1006 m2 max. 3 lakás építésére alkalmas,
7716 hrsz. 1344 m2 max. 8 lakás vagy családiház építésére 
alkalmas.

A telkek a kertváros különböző pontjain vannak. 
Jelentkezési határidő: 1990. december 20.

Jelentkezni lehet:
POLGÁRMESTERI HIVATAL, MŰSZAKI OSZTÁLY

in t e r (BB)g o ld®
É K S Z E R Ü Z L E T  

a Kiskun Áruház emeletén
EZÜST, ARANYOZOTT EZÜST, 8, 14, 18 
KARÁTOS OLASZ, ANGOL, AMERIKAI 

ÉKSZEREK SZÉLES VÁLASZTÉKÁVAL ÁLL 
AZ ÖNÖK RENDELKEZÉSÉRE.

Tükröm, tükröm mondd meg nékem, 
hogy hol a legolcsóbb 

az a napos isztambuli bevásárlóút.

Csak 4000 Ft plusz vízum!
TÜKÖRREL SZEMBEN 
A VALÓSÁG! A  START!

Apróhirdetés
Eladó 3 szobás, gáz-köz

ponti fűtéses családiház. Ol
csón! Kiskunhalas, Átlós u. 12.

A Május 1. Mg. Szakszövet
kezet Pirtó Közgazdasági 
Osztálya adótanácsadást, 
könyvvezetést vállal. Telefon: 
Pirtó 7. Bárányné.

Kiadó különbejáratú bútoro
zott szoba, egy személy ré
szére. Kiskunhalas, Deák F. u. 
10.

Kettő és félszobás, fürdőszo
bás lakóház eladó. Erdélyiné 
fotóstól kb. 100 méterre, Kis
kunhalas, Alsószőlők 365 sz. 
alatt. Érdeklődni: Kiskunhalas, 
Alsószőlők 151/a lehet.

Kiskunhalason a Semmel
weis téren épülő házban 
60-80 m2-es lakás eladó. Ér
deklődni: Kiskunhalas, Tulipán 
u. 4. Horváth Ferenc. Telefon: 
77/22-232

Eladó 2 szobás, 57 m2-es 
öröklakás, 1 millió 80 ezer forin
tért. Kiskunhalas, Kárpát u. 3. 
II/39.

Nyugdíjasokat napi két órai, 
takarítási munkára felve
szünk. Jelentkezni: Kiskunha
las, Kárpát u. 3. 1/35.

Állatgondozásra megbíz
ható személyt keresek. Lakás 
megoldható. „Sürgős” jeligére 
lehet jelentkezni a szerkesztő
ségben.

Fiatal házaspár két gyermek
kel üresen álló, kertes kis csa
ládi házat bérelne. Ajánlatokat 
„Bizalom” jeligére a szerkesz
tőségbe kérünk.

Eladó a Hunyadi u. 44. sz. 
ház. Érdeklődni: Kiskunhalas 
Szatmáry S. u. 26.

Szoba, fürdőszobával és kü
lön bejárattal kiadó. Kiskunha
las, Nyíl u. 8.

Családiház eladó Kiskunha
las, Vitéz u. 7. Csere is érde
kel. Érdeklődni szombaton
ként 15-17  óráig.

Eladó egyéves, világos szek
rényes előszobafal. Érdeklődni: 
Kiskunhalas, Széchenyi u. 16. 
11/10.

Városközpontban 4 szobás, 
gázfűtéses, kettő családnak is 
alkalmas családiház eladó. Ér
deklődni: Kiskunhalas, Vitéz u. 
6. sz. alatt, 17 óra után.

Ház eladó Jánoshalmán, a 
Szondi u. 14. sz. alatt. Érdek
Iődni lehet: Kiskunhalas, Deák 
F. u. 17.

125 m2-es telefonos családi
ház bérbe kiadó Kiskunhala
son a városközponthoz közel. 
Érdeklődni lehet a Sóstói 
strandbüfénél.

Két család részére is alkal
mas családiház eladó Kiskun
halas, Alkotmány u. 3. sz. alatt. 
Érdeklődni: a 21 -164 telefonon.

Eladó DP-s 126-os kispols
ki. Kiskunhalas, Szegedi út 23.

Jácint színestelevízió ela
dó. Kiskunhalas, Czuczor u. 
10.

Napi 3 órára, érettségizett 
dolgozót alkalmaznánk. Kis
kunhalas, Fácán utcai Nyom
tatványbolt.

Családiház eladó. Kiskunha
las, Pákozdi A. u. 12. Kertvá
ros. Érdeklődni: Kiskunhalas, 
Béke u. 1-3. II/25. Készpénz 
plusz OTP.

Eladó két család részére is 
alkalmas nagy családiház, 
esetleg 2 szobás lakáscsere is 
érdekel. Érdeklődni: Kiskun
halas, Zalán u. 4., 16 óra után. Azonnal beköltözhető félház 

eladó az Arany J. u. 11. sz. 
alatt. Érdeklődni a helyszínen 
Újváriéknál.

Hízottsertés eladó, 120, 130 
kg. Kiskunhalas, Vadkerti u. 53.

Köszönet
Hálásan köszönöm a Kiskunhalasi 

Vöröskereszt Vezetőségének a segítsé
gét, amit a Marosvásárhelyről áttelepült 
családomnak nyújtott!

Kisgyörgy Sándor és családja

KöszönetnyiIvánítás
Köszönetet mondunk mindazoknak, akik

Rébék Benő
temetésén megjelentek, sírjára koszorút, virágot helyeztek, 

részvétükkel fájdalmunkat enyhíteni igyekeztek. 
Gyászoló család

Köszönetet mondunk mindazoknak, akik drága édesanyánk

Győri Lajosné 
Gyenizse Lujza

temetésén résztvettek, fájdalmunkban osztoztak. 
Szerető gyermekei

Köszönetet mondunk mindazoknak a rokonoknak, szomszédok
nak, ismerősöknek, a Kórház Gondnokság és 

Rendelőintézet dolgozóinak, akik

özv. Bálint Mihályné
temetésén résztvettek, sírjára koszorút, virágot helyeztek.

Gyászoló család

Ne keresse a szemüvegét! Jól látja! A START Kft-nél csak 500 Ft-ba kerül az egynapos bécsi bevásárlóút!
Jelentkezzen a START ÉTTEREMBEN! Akar egy jó startot? 

Keresse a START-ot!
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A Baromfifeldolgozó Vállalat nélkül 
nincs Halason népiegyüttes

Pogrom a volt 
pártszékházban
Pogrom = a lakosság más 

nemzetiségű vagy vallású ré
sze elleni gyilkolással, erősza
koskodással járó hajsza.

Hogy valóban pogrom volt-e 
a november 15-i volt pártszék
ház - beli incidens, azt döntse el 
a nyájas olvasó. Mindenesetre 
rendőri erőt kellett bevetni az 
etnikai „villongáshoz” .

Úgy kezdődött, hogy a föld
szinten tartózkodó épület
gondnok hangos énekszóra 
lett figyelmes. A daltulajdonost 
a második emeleten meg is lel
te, és feltette neki a nem min
dennapos kérdést.

-  Maga mit keres itt?
-  Hát a Valikát -  próbált meg 

egyenes testtartással, egye
nes választ adni a helyi etniku
mot képviselő cigányasszony.

-  Aztán milyen Valikát? -  
fűzte tovább barátságra utaló 
gondolatmenetét a gondnok.

-  Hát az úttörőparancsno
kot! Nem tudom fizetni a nap
közit, de ő biztosan segít raj
tam -  így a hívatlan látogató 
és jobb kezével hirtelen meg
támasztotta az éppen dőlni 
készülő falat.

-  Azonnal távozzon az épü
letből! -  próbálta jobb belá
tásra bírni az épület őre.

-  Nem megyek én innen el -  
felelte a nyájas hívatlan, és 
erősen magához szorította az 
akkor már nagyon imbolygó 
vaskorlátot.

Eljátszottak egy kötélhúzás
hoz hasonló játékot, mely

egészséges döntetlent ered
ményezett. Ekkor érkezett oda 
az a doktornő, akinek csupán 
kedvességből a már épületben 
tartózkodó „bolygó, imbolygó 
hollandi" érkezése előtt össze
rugdosta a körzeti orvosi ren
delő előtt parkoló személygép
kocsiját. Igy aztán már ketten 
szigorú orvosi felügyelet mel
let próbálták főhősnőnket jobb 
belátásra bírni.

Miután ez sem sikerült, ket
ten cibálták a bejárati ajtó
hoz, melyet a napközi fizetési 
kötelezettségét rendezni aka
ró hölgy két dal között lábbal 
berúgott. Jobban mint saját 
maga, hiszen az ajtó üvegtáb
lája darabokra tört.

Ekkor kénytelen volt az épü
let kényszerből két főre emelt 
személyzete a rendőri szer
vekhez fordulni. Fegyveres segí

tséget az ajtótöréstől erősen 
vérző lábú betolakodó eltávol í
tására a mintegy 20 méterre 
parkoló URH-kocsiból kaptak. 
Közben megérkezett a szó
banforgó kisebbség másik két 
tagja, akik szintén próbálták 
engedékenységre bírni hozzá
tartozójukat.

A résztvevők végülis megol
dották a gordiuszi csomót és a 
hivatlan vendég rokonsága 
egy jólfűtött Lada személygép
kocsival a kórház sebészeti 
osztályára szállította a még 
mindig az úttörőparancsnokot 
követelő cigányasszonyt.

-posztobányi-

Búcsú egy 
ismeretlen ismerőstől

Valamikor tavasszal kö
zöltük lapunkban azt a le
vélváltást, amely Nagysza
lonta község vezetői és a 
helyi városvédők között 
történt a tavaly decemberi 
romániai forradalmat kö
vető mámoros szabadság 
hangulatában.

A halasi városvédők lel
kes felajánlásához, hogy 
testvérré fogadják Arany 
János szülőhelyének pol
gárait, az akkori tanácsi ve
zetés is társult. Az örömteli 
együttérzés levelére Pelok 
Benedek,  nagyszalonta
közfelkiáltással megvá
lasztott polgármestere sie
tett hasonló barátsággal 
válaszolni. Az már az idő
közben történt kiábrándító 
események hatása, hogy 
különösen meg sem döb
benünk rajta, hogy az 

eredeti válaszlevél a napok
ban ért ide, majd egy év ké
séssel. (Hogy mi mégis 
közreadhattuk tavasszal? 
Annak köszönhető, hogy a 
feladók a levél másolatát 
már nem a postára bízták.)

A levélváltást nem so
kára személyes találkozás 
is követte áprilisban Nagy
kőrösön. Hogy mi indokolja 
most mégis feleleveníteni 
az akkori eseményeket? 
Egy tragikus aktualitás. A 
január 16-ai keltezésű Pe
lok Benedek aláírásával 
szignált levél hivatalos 
megérkezésével egyidejű
leg kaptuk a hírt, hogy au
gusztus 4-én szívinfarktus 
következtében elhunyt 
Nagyszalonta polgármes
tere. Mire levelét Kiskunha
lason kézbesítették, már 
az utódját is kinevezte a 
nagyváradi prefektus.

Búcsúzunk hát anélkül, 
hogy találkoztunk volna 
Pelok Benedektől, akinek 
annyi kegyetlenül nehéz 
esztendő után félévnyi sza
bad lélegzetű kárpótlást 
adott csupán az élet.

47 éves volt, a szeretet 
és közmegbecsülés emel
te az elsők között is elsővé. 
Ő volt Románia első sza
badon választott polgár- 
mestere.

H. T.

Akkumulátorok
akkumulálása
Hová vigyük a kifáradt 

akkumulátorokat? Ilyen 
gondok is léteznek ma 
az autótulajdonosok kö
rében, mivel az eddigi 
lehetőség, hogy tudniil
lik az ÁFOR üzemanyag 
töltő állomásán átvették 
a rossz akkumulátoro
kat, most megszünt. A 
MÉH, mint tulajdonkép
peni begyűjtő, nem újí
totta meg a szerződését 
az ÁFOR-ral. Érdeklődé
sünkre a MÉH halasi ki- 
rendeltségének vezető
je, Gajág Kálmán az 
alábbiakat közölte tájé
koztatásul:

-  A MÉH halasi új te
lepe minden körülmé
nyek között alkalmas és 
képes is arra, hogy a be
hozott akkumulátorokat 
átvegye, összegyűjtse. 
Ehhez konténerei is 
vannak. A mielőbbi át
vétel érdekében kezde
ményeztük a hatósági 
eljárást ez ügyben. 
Amint az egészségügyi 
hatóság által feltétel
ként előírt körülménye
ket megvalósíthatjuk, 
minden formában és 
minden mennyiségben 
képesek leszünk fo
gadni ezt a környezetve
szélyes anyagot.

Addig kérjük az autó
sok és üzemek türelmét!

Harmos Jenő

Falusi 
történetek

A falu lelkésze alko
hol ellenes beszédet tart 
híveinek:

-  Az állat jobban 
tudja hogy mi válik ja
vára, mint az ember. Ha 
történetesen két dézsát 
állítunk az udvarban és 
az egyikbe bort, a má
sikba vizet öntünk az 
odavezetett szamár mit 
gondolnak atyámfiai 
melyikből fog inni?

-  A vízből! -  visítja az 
egyik öreg néne.

-  És vajon miért? -  
kérdi a lelkek pásztora.

-  Mert szamár -  kiáltjá
k lelkesen a hívők.

A faluvégi réten pihen 
az egykori természetrajz 
szakos tanár. Figyeli a 
fák ágain csiripelő ma
darakat, és hallgatja egy 
távoli istállóból ki
hangzó tehénbőgést.

-  Milyen igazságtalan 
a sors egyesekkel szem
ben -  töpreng magában. 
-  Egy kismadárkának 
végtelen teret, míg egy 
hatalmas tehénnek csak 
egy kis szűk istállót jut
tat.

Ebben a pillanatban 
egy veréb a természet
rajz tudós tanárának or
rára ejtette „névjegyét". 
Mire a bölcs így fohász
kodik:

-  Mégis csak így van 
jól minden, ahogy van. 
Mert mi történt volna 
velem, ha a tehén lett 
volna most a fán?

-fn j-

D oktor László a Halas Táncegyüttes vezetője tu
lajdonképpen azzal keresett fel, hogy egy -  a Tü
körben közölt -  adat hátteréről érdeklődjön. Meg
mondtam neki a kért információt, de láttam az ar
cán vibráló feszültséget, ezért megkérdeztem mi 
bántja.

Mint amikor az epe szétfakad -  úgy dőlt belőle a 
keserűség. Percekbe tellett, amíg rendszerezni 
tudta a gondolatait, hogy a helyes sorrendiségben 
mondja el panaszát. Magam is azt javasoltam, kezd
jük az elején.

-  Mikor került Halasra, és milyen ajánlattal fogad
ták?

-  Még 1987-ben Kiskunhalas városi vezetői szak
embert kerestek a táncegyüttesnek. Kecskemétről 
kaptam a hírt, aminek alapján felkerestem a tanács
nál a művelődési osztály és az ÁMK vezetőjét. Min
dent megígértek, aranyalmát fájával, csak jöjjek. 
Én pedig tele szép reményekkel jöttem. Sajnos ha
marosan rá kellett jönnöm, hogy az ígéretek szavak 
maradtak. Meggyőződéssel állítom, ha a Baromfi- 
feldolgozó Vállalat nem hoz áldozatot a népitán
cért, akkor ma nincs Halas táncegyüttes. Sőt többet 
mondok, ha hiszi ha nem, Halason egy élelmiszer- 
ipari vállalatnak ma fontosabb hogy művészeti 
együttese legyen, mint azoknak, akiknek ez lenne a 
dolga. ígértek próbatermet, többrend ruhát, ven
dég koreográfust, lakást.

Ha a szocialista párttól nem bérelhetnénk a nagy
termüket, nem volna hol próbálni. A szerződés ez 
év végéig szól, hogy jövőre mi lesz még nem tudom. 
A városi tanács segítséget ajánlott, például felaján
lotta a volt MSZMP székház pincéjét, garázsát. Kö
nyörgöm hogyan lehet 30 táncossal olyan helyen 
próbálni, ahol két szerelőakna van, a belméret két 
méter magas, s ha a táncos felugrik, beveri a fejét a 
mennyezetbe. Köves helyen egyébként sem szabad 
táncolni, mert roncsolja az ízületeket. Többször 
kértem próbateremnek a refkört, mert ott állt ki
használatlanul. Az illetékesek biztatására társa
dalmi munkát szerveztünk, bevonva a szülőket, a 
Baromfifeldolgozó Vállalat brigádjait. Végül még
sem foghattunk hozzá, mert a művelődési osztályon 
azt mondták, visszakéri az egyház, akkor meg mi
nek dolgozzunk ott. Azóta is ott áll üresen.

Vendég koreográfusról természetesen szó sem le
het, mindent én koreografálok. Hétezer forintos fi
zetésből nem tudom saját zsebből fizetni az idehí
vott kolléga költségét.

Mást mondok. Kértem az ÁMK-t, hogy videóval

rögzítsük a próbákat -  ez ma már elemi követel
mény, mármint hogy visszanézhessék magukat a 
táncosok -  természetesen erre sem volt módom. Pe
dig ott van a stúdió kihasználatlanul. Ruhát úgy var
rattunk, hogy a Háziipari Szövetkezet társadalmi 
munkában megvarratta. Köszönet érte. De nézzük 
a lakást. Olyan lakást kaptam a kékiskola mellett, 
ami vizes volt, koszos és dohos. Gondolom megér
tik, hogy elmenekültem onnan. De időközben meg
nősültem, így ez megoldódott.

A  tisztázatlan pénzügyek miatt -  tudniillik a tá
mogatásokat az ÁMK kezeli -  azt kértem a művelő
dési osztálytól és az ÁMK-tól, hogy az együttes 
pénzét kezeljük külön. Bele is egyeztek, hogy szám
lát nyissak az OTP-nél. Később erre nem emlékez
tek, és számonkértek érte. Mint ahogy majd ezért a 
cikkért is számon leszek kérve. Hetvenezer forint 
van a számlánkon, bármikor hajlandó vagyok róla 
elszámolni. De nézhetjük a dolognak azt az oldalát 
is, hogy a kétéves szakmai munka eredményeként 
jó együttessé formálódott csoportok több sikeres 
szerepléssel gazdagították a város hírnevét itthon és 
külföldön. A művelődésügy vezetői erre a munkára 
mindmáig még azt sem mondták, na gyere öcsi gom
bozni. Egyedül Forgács Péter igazgató mutatott 
rendszeres érdeklődés munkám iránt.

Bocsánatot kérek, hogy így kifakadok. De tánc
ügyben már-már az az érzésem hogy a magán
ügyem, illetve egy-két ember ügye. Pedig itt nem 
rólam van szó, hanem 270 emberről. Ugyanis a kü
lönböző csoportokba ennyien járnak táncolni, aki
ket hetente megmozgatok. Hogy ne csak panasz
kodjak, kihasználom az alkalmat hogy köszönetet 
mondjak például Dr. Zs. Szőke Zoltánnak az 
anyagi segítségért, Dr. Gszelmann Ádámnak aki 
más módon segít, s alkalmanként jó szava is van 
hozzám. Ennyi. Ha már megkérdezte, hát elmond
tam, ez az én nagy bánatom. Attól félek, hogy rossz 
hivatali munka miatt és lehetőségek híján kárba
vész többszáz ember munkája.

Kedves Doktor László!
Mindenkiről jót feltételezve hisszük, hogy ebből 

nem lesz baja sem önnek, sem nagyszámú csoport
jának. Sőt, ezt az ügyet a polgármester úr figyel
mébe ajánljuk. Biztosak vagyunk benne, hogy egy 
építő szándékú csoportos megbeszélés helyreteszi 
ezt az ügyet, s a népitánc nemcsak gazdára, hanem 
barátokra is lel. Azt is magától értetődőnek ves
szük, hogy ezen a megbeszélésen a sajtó is jelen le
het. Földi Lajos

H E L Y T E L E N Ü L
Fotósunk az elmúlt hétvégén azzal a céllal 

járta be a várost, hogy a lakótelepeken, közte
rületeken szabálytalanul parkírozó teherautó
kat fényképezzen. Természetesen nemcsak a 
képeken látható öt teherautó parkolt szabályta
lanul, hanem szinte valamennyi. Nem azért 
hozzuk szóba ezt a dolgot, hogy mi is beállunk 
azoknak a sorába, akik piszkálják a vállalkozók 
idegeit. Tudjuk van nekik éppen elég bajuk. Azt 
azonban ők is megérthetik, hogy a lakótelepen 
parkírozó teherautók nemcsak rondák, hanem 
veszélyesek is.

Rövidesen helyet kell nekik találni valahol a 
város szélén.

Fotó: Ferincz János



H a l a s i  T ü k ö r
S Z Í N E  É S  F O N Á K J A

Birkózóverseny

Nagysikerű torta és sütem énybem utatót tartottak az elm últ héten  
a Start étterem ben. A  félnapos bem utatót többszázan tekintették  
m eg és vásároltak K ozla  úrék egyedi készítésű sütem ényeiből és tor
taköltem ényeiből. A  mindkét fél számára előnyös vásárral egybekö
tött kiállítást hamarosan m egism étlik, de szó van arról is, hogy a kiál
lítást folyamatossá teszik. A ddig is bármikor m egrendelhető a Start
ban minden ott látott édesség. Fotónk a „teríték” egy impozáns pél
dányát örökíti meg. G ratulálunk!

Fotó: Ternyák Jenő

A meghívott egyesületek az 
ország déli területéről érkez
nek, részben megyénkből, -  
de Szeged és Szentes kis bir
kózói sem először járnak majd 
az ÁMK városi sportcsarnoká
ban. Holnap, december else
jén tíz órakor ugyanis harmad
szorra kezdődik olyan komoly 
birkózóverseny Halason, ame
lyen a felsoroltakon és a házi
gazdákon kívül a jugoszláviai 
Kanizsa gyermekbirkózói is 
szőnyegre lépnek. Az óriási ér
deklődés miatt -  két éve három 
korcsoportban négyszáz neve
zőt rögzített a jegyzőkönyv -  
egy korcsoportnak tíz súlycso
portban rendezi csak a gálát a 
Kiskunhalasi Birkózók Clubja 
és az ÁMK Diáksportkörének 
szakági sportcsoportja. Még 
így is száznál több lesz az in
duló. Mérlegelés dönti el, ki 
melyik súlycsoportban vívhatja 
párharcait. A verseny első há
rom helyezettje éremdíjazás
ban részesül, s különdíjat kap

Rendőrségi hírek
Büntetőeljárás van 

folyamatban...

-  Jármű önkényes elvétele 
vétségének elkövetése miatt 
Vas József Kiskunmajsa Bo
doglár 65. szám alatti lakos el
len, aki november 15-én 23 
óra körüli időben megkísérelte 
elvinni V. László kiskunhalasi 
lakos ARO típusú gépkocsiját. 
Vas József a gépkocsival tola
tás közben az árokba csú
szott, ezzel kb. 10 ezer Ft 
anyagi kárt okozott.

-  Jármű önkényes elvétele 
vétségének elkövetése miatt 
Gajdos Tamás Sopron, Bese
nyő u. 6. sz. alatti és Kis Tamás 
Mátramindszent Rákóczi u. 32/ 
2. sz. alatti lakosok ellen. Gya
núsítottak november 15-én 23 
óra körüli időben feltörték B. 
Jánosné kiskunhalasi lakos 
személygépkocsiját, azt a 
gyújtáskapcsoló rövidre zárá
sával megkísérelték elindítani. 
A kocsi feltörése során kb. 4 
ezer Ft kárt okoztak. Gyanúsí
tottak tagadják a bűncselek
mény elkövetését, de B. 

Jánosné sértett határozottan fel
ismerte őket az eljárás során.

-  Lopás elkövetése miatt 
Jirkó Stoyanov Atanossov és 
Levcho Stoyanov Atanossov 
bolgár állampolgárok ellen, 
akik november 18-án 24 óra 
körüli időben Kiskunhalas 
Kossuth II. lakótelepen sze
mélygépkocsikból 40 liter ben
zint szívtak le. A bolgár elkö
vetőket a Rendőrkapitányság 
november 20-án kiutasította 
az ország területéről.

-  Lopás elkövetése miatt 
Míg Zoltán Kiskunhalas, Fel
sőszállás 200 sz. alatti lakos 
ellen, mert november 17-én a 
délutáni órákban T. István kis
kunhalasi lakos szabadon le
gelő kb. 180 kg súlyú anyako
cáját becsukta azt leszúrta.

Keresi a rendőrség  
azt a tettest, aki...

-  Ellopta B. András kiskun- 
halasi lakos BL-67-73 frsz-ú 
6191423 vázszámú, 5910232 
motorszámú Simson S-51 B-1 
típusú motorkerékpárját.

-  Ellopta F. Zsolt kiskunhalasi

lakos Babetta típusú segéd
motorkerékpárját.

-  Ellopta majd elhagyta N. 
Csaba halasi lakos CO-68-60 
frsz-ú Wartburg személygép
kocsiját, a kocsiban kb. 40 
ezer Ft kárt okozott.

-  Ellopta K. Erika halasi la
kos piros színű 026342 váz
számú Csillag típusú camping 
kerékpárját.

-  Ellopta P. Józsefné Kis
kunhalasi lakos kék színű is
meretlen gyáriszámú camping 
kerékpárját.

-  Betört T. Dénes halasi la
kos műhelyébe és onnan 1 db 
pb palackot lopott el.

-  Betört K. Zoltán halasi la
kos Sóstó környékén lévő hét
végiházába és onnan szövött
drótot lopott el.

-  Feltörte E. Antal halasi la
kos személygépkocsiját és ab
ból Osaka típusú rádiósmag
nót lopott el.

-  Feltörte L. Zoltán halasi la
kos személygépkocsiját és ab
ból ismeretlen típusú rádiós
magnót kazettákat lopott el.

F. B.

SAROKBA SZORÍTVA

Révai a mérlegen
avagy a cica esete a sárga kiskacsával

Sohasem hittem volna, hogy könyvgyűjtő 
szenvedélyemre egyszer csúnyán ráfázok. 
Nem akarok nagyképűsködni, de az évek so
rán az el nem szívott cigaretták, a meg nem 
ivott kupicák, át nem mulatott éjszakák árá
ból darabonként ugyan, de szép gyűjteményt 
hoztam össze, melyek egy egész falat elfoglal
nak. Nem gondoltam arra, hogy ez a köny
vekkel díszített fal, egyszer házi siratófallá 
változik, mely előtt elsirathatom azt a meg 
nem kapott beiskolázási segélyt, melyet 
ugyan nem kértem , de állítólag "szokadni” 
szeptem ber táján minden magára valamit is 
adó szoc.pol, gondoskodó.

Leginkább ludasok ebben a Révai lexiko
nok. Ugyanis nemcsak könyveket gyűjtöget
tem szorgalmasan és folyamatosan, hanem 
lankadatlan fáradozással gyermekekkel né
pesítettem  be házam tájá t. Három gyerek be
iskolázási gondja terheli szerény büdzsémet 
minden évben az iskolanyitáskor. Így látsz
hattam jogosultnak egy kis aprópénzre, mely 
a fennen hirdetett „mindent a jövő nemzedé
kért” című akcióba beleférni.

Mint mondám fentebb nem kértem! De 
jö tt magától a vizitáló, a városházából, hogy 
szemügyre vegye nyomoromat, rongyokban 
tébláboló, éhségtől ténfergő csemetéimet. 
Azt már tudta hogy mennyi a havi összjöve
delme a családnak, csak azt kellett rublikába 
vésnie, hogy milyen a berendezés, hány ágy 
van stb. Komoly fejtörést okozott neki, ho
gyan írja be a könyveket úgy hogy azok egy 
egész falat elborítanak. Am ikor a Révai kö
teteken megakadt a szeme, rögtön beárnyé
kolódtak szép reményeim a segélyt illetően. 
Hiszen -  gondolhatta -  akinek erre tellik, an
nak nem lehet gond három nebuló tanköny
veit és füzeteit, tornagatyáit és tornacipőit 
egyvágtában megvenni. M érlegre került te 
hát a három iskolásgyerek, valamint a köny
vesfal a súlyos révaiakkal egyetemben.

Csak m ondom: a gyerekek jól megvannak, 
a könyvek azóta is derm edten néznek velem 
szemben a segélyt pedig elvitte a cica 
hogy a sárga kiskacsa könyököljön ismét a 
farkára!

Harmos

az abszolút legeredménye
sebb, valamint a legjobb hazai 
versenyző. Tavalyelőtt jó pár 
helybeli gyerek példát nyújtott 
egyéniben, hogy csak Némedi 
Imrét, Szemerédi Rolandot, il
letve Borsodi Mártont és Réz 
Csabát említsem.

-  Milyen most az esélyük? -  
kérdeztem Dósa Istvántól, a 
DSK elnökétől, aki a szakosz
tály edzője egyben.

-  Tizennyolc sportolónk in
dul Halas színeiben. A terv 
szerint hat-nyolc érmes helye
zésre számítunk. Különösen 
Rédeitől, Jenei Szabolcstól, 
Balázs Jánostól a Deák test
vérektől, a kis Tóth B-től, Szüts 
Sándortól várok jó szereplést, 
mivel ők már eddig is pont
szerzők voltak. Ha minden az 
elképzelés szerint alakul, a 
pontversenyben a legjobb 
szakosztály címet elnyerhet
jük -  mondta reménykedve 
Dósa István -  s itthon marad a 
vándorserleg. Vass Katalin

Sport
műsor

LABDARÚGÁS
December 8., 8.30 óra, 

ÁMK városi sportcsarnoka:"Virág István" teremlabdarugó emlékverseny.
verseny.

SAKK
November 30. 18 óra 

Vízmű Klub: a dr. Szom
bati Károly sakk emlék
verseny ünnepélyes 
eredményhirdetése.

ASZTALITENISZ
December 8. 10 óra, 

Alsóvárosi Általános ls
kola tornaterme. "Tízek 
bajnoksága” (meghívá
sos férfi verseny).

DIÁKSPORT
December 1. 8 óra, Al

sóvárosi Általános Is
kola tornaterme: „ifjú 
Várhegyi József" aszta
litenisz emlékverseny 
(1 -4. 5-6 . és 7- 8. osz
tályos fiú-leány egyéni 
és csapatverseny).

December 1. 10 óra, 
ÁMK városi sportcsar
noka: meghívásos gyer
mek birkózóverseny.

SZABADIDŐSPORT
November 30. decem

ber 7. 17 óra ÁMK sport
csarnoka: minifoci baj
nokság csoportmérkő
zései.

Vass Katalin

Ezüstfenyő, 
lucfenyő, 

nyírfa csemete
k a p h a tó  a

Ván 
kertészetben!
Karácsonyfáját is 
vásárolja nálunk!
Kiskunhalas, Tinódi u. 4.

Kulturális ajánlat
FILMSZÍNHÁZ

November 30-án este: Ha
lálhozó 3000 (fantasztikus) 

December 1 -2 . délelőtt: Is
tenek a fejükre estek 2. (vígjá
ték), délután: Az erdő kapitá
nya (rajz), este: Megint 48 óra 
(bűnügyi).

December 3-4-én este: 
Megint 48 óra (bűnügyi) 

December 5 - 6-án este: A 
gyanúsított. (krimi)

ANGOL NYELVŰ FILMKLUB

November 30. 15.30 óra

kor: Madárka (dráma).
GÓZON ISTVÁN

MŰVELŐDÉSI KÖZPONT
December 5-én 18 órakor a 

művelődési központ nagyter
mében: Pesti éjszakák. Musi
cal és operett est. Fellépnek: 
Kovács Zsuzsa és Böröndi Ta
más, közreműködik Gyar
mathy István zongoraművész.

HELYŐRSÉGI KLUB
December 7-én 19 órakor: 

Első Emelet együttes koncert
je.

Kiskun -  próbázók! Aki öt próbát teljesített: feliratos tri
kót kap a Sportfelügyelőségen (Thorma János u. 2. sz.) lea
dott igazolványa ellenében.

Mesterségük címere a stopper és a mérőszalag. A
Városi Atlétikai Szövetség versenybírói tanfolyamot hirdet 
meg, melyre december 7-ig lehet jelentkezni a Sportfelü
gyelőség irodájában személyesen vagy írásban.

A Városi Ifjúsági Műhely kulturális egyesület az 1990. 
november 10-én megtartott tisztújító közgyűlésén a követ
kező két évre megválasztotta az elnökség tagjait.

Elnök: Vágó Árpád; Ügyvezető alelnök: Lukács László; 
Táborozási Páholy vezetője: Rozsnyai Sarolta; Művelődési 
Páholy vezetője: dr. Ö. Kovács József; Kollégiumi Páholy 
vezetője: F. Nagy József; Felügyelőség elnöke: Rácz Lász
ló. Éves tagsági díj: 200 Ft.

A Városi Bélyeggyűjtő Kör, holnapután, vasárnap de. 
10 órakor tartja szokásos őszi gyorscseréjét. A kiskunha
lasi bélyeggyűjtők budapesti cserevezetővel, gazdag bé
lyeganyagból válogathatnak majd. A Kör vezetősége min
den érdeklődőt szívesen lát a KUNÉP székház emeleti ta
nácstermében. (Bejárat a Katona József utca felől.)

1990. december 2-án délelőtt 10 órakor FOCIGÁLA
lesz az ÁMK sportcsarnokában. Résztvevők: az SZDSZ és 
az MSZP (Kiskunhalas) csapata. Minden érdeklődő megje
lenését megtisztelésnek vesszük és kérjük az SZDSZ bará
tait, hogy bíztatásukkal hajszolják győzelemre csapatun
kat.

Anyakönyvi hírek
Születtek: Béleczki Já

nos (Füzesi Mária) Tompa, 
Farkas Johanna (Ábrahám 
Ilona) Kiskunhalas, Horváth 
Zoltán (Balogh Rózsa) Tom
pa, Dinnyés Lilla Éva (Vol
ford Éva) Kiskunhalas, 
Szabó Dániel (Temesi Ani
ta) Kiskunhalas, Bereczki 
Bettina (Vőneki Ildikó) Kis
kunhalas, Kolompár Krisz
tián (Kolompár Margit) Kis
kunhalas, Hója Lejla (Po
zsonyi Angéla) Kiskunhalas, 
Markó Lilian (Lakatos Er
zsébet) Kiskunhalas, Vilmos 
Anett Éva (Vida Erika Klára) 
Kiskunhalas, Lázár Aletta 
(Krammer Pálma Beáta) 
Kiskunhalas, Csongrádi

Márk (Bartek Ildikó) Kiskun
halas, Nagy Gábor (Simon 
Mónika) Kunfehértó.

Dr. Szűcs Kornél László és 
Petrovics Erika, Guliurasz 
Hrisztosz és Zsán-Klucsó

Kiskunhalas, Kis Pálné Csatári Etelka Kiskunhalas

Medgyes Pál Kiskunhalas, 
Márki Mihály Kisszállás, 
Döme Imre Zsana, Rébék 
Benő Kiskunhalas, Vas
manszki Károlyné Hódi Esz
ter Lidia Kiskunhalas, Fekete

László Kiskunhalas, CsekőG y u lá né Votentér G i
zella Kiskunhalas.
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